
   Zápis a usnesení Rady MAS Lípa pro venkov z.s.  
ze dne 6. 3. 2023

Místo: Zbraslavice, kancelář MAS
Zahájení: 8:30 hodin
Přítomní: dle prezenční listiny 13 s  právem hlasování –  7 SS, 6 VS)
Za kancelář MAS: Mgr. Radek Tvrdík, Ing. Marie Ripplová, Ing. Adéla Mocová Rybová, Romana
Jelínková, Zuzana Jarošová, Ing. Martina Jiříková
Zapisovatel: Iveta Marhanová

Program jednání:

1. Zahájení, schválení programu, kontrola usnesení
2. Realizace  strategie  –  změny  ve  standardizaci,  schválení  PR  IROP,  zprávy  o

realizaci (Tvrdík)
3. Příprava poslední výzvy PRV 2014 - 2020 (Ripplová, Mocová Rybová)
4. Příprava a schválení výzvy IROP – vzdělávání (Jiříková)
5. Zahájení projektu OPZ+ (Jarošová) 
6. Nová zelená úsporám Light (Tvrdík)
7. Schválení finančního plánu  na rok 2023 (Jelínková)
8. Fond kultury a sportu 2023 (Marhanová)
9. Příprava VH MAS (Tvrdík)
10. Různé - programový rámec OP TAK

- olympiáda MŠ
- žádost o členství v MAS
- odpadové hospodářství
- žádost o příspěvek na vydání publikace Vodní mlýny na Kutnohorsku II
- Ukliďme Česko – Ukliďme Kutnohorsko
- RZ KH – termín společného setkání držitelů
- problematika Pošta partner

1.  Zahájení

Jednání zahájil předseda MAS Ondřej Havlovic. Konstatoval, že je přítomno celkem 13 z 15 členů
Rady s hlasovacím právem, z toho 6 zástupců za veřejný sektor a 7 za soukromý sektor. Rada je
usnášeníschopná  a  veřejný  sektor  ani  žádná  ze  zájmových  skupin  nemá  více  než  50  %
hlasovacích práv. Jako ověřovatelé zápisu byli navrženi Jan Trnka a Jan Jiskra. Zapisovatelem
byla stanovena Iveta Marhanová. Program byl doplněn o několik bodů do různého 

Usnesení R_2023_01_01
Rada MAS Lípa pro venkov z.s. 
schvaluje doplněný program jednání a ověřovatele zápisu Jana Trnku a Jana Jiskru.

 Hlasování:   přítomno: 13 pro: 13 proti: 0 zdržel se: 0
Usnesení  R_2023_01_01 bylo přijato. 
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Byla provedena kontrola usnesení Rady ze dne 19. 12. 2022 - ŽOD 10. výzvy PRV byly RO SZIF
schváleny,  probíhá  podpis  dohod;  programový rámec  IROP schválen; realizace  programového
rámce OPZ+ probíhá od  1. ledna 2023, obdrželi jsme návrh právního aktu; do NZÚ Light se MAS
zapojila hned od vyhlášení výzvy 9.1.2023; návrh finančního plánu pro rok 2023 aktualizován k 28.
2. 2023; změny ve standardizaci nahlášeny; tvorba nových webových stránek zadána.
Trvá úkol úpravy výběrových kritérií pro fichi č.15. 

Usnesení R_2023_01_02
Rada MAS Lípa pro venkov z.s. 
bere na vědomí zprávu o plnění usnesení Rady ze dne 19. 12. 2022.

Hlasování:   přítomno: 13 pro: 13 proti: 0 zdržel se: 0
Usnesení R_2023_01_02 bylo přijato. 

2.  Realizace strategie – změny ve standardizaci, schválení PR IROP, zpráva o realizaci Isg.
(Tvrdík)

Změny ve standardizaci MAS v souvislosti s volbami do zastupitelstev byly nahlášeny a schváleny.
Další  bude třeba provést  po konání  VH v souvislosti  se změnami členské základny.  Zpráva o
realizaci Isg 2014 - 2020 byla podána k 20.1.2023 a již byla i schválena. 
PR IROP byl schválen po doplnění již v lednu, současně však dochází ke zpožďování vyhlášení
plánovaných výzev ze strany ŘO. Nejdříve bude možno vyhlásit výzvu na vzdělávací aktivity 03/04
2023,  a  následně  snad  na  hasiče  05/2023.  Největší  problém  představují  památky,  kde  je
alokováno finančním plánem nejvíce financí.  

Usnesení R_2023_01_03
Rada MAS Lípa pro venkov z.s. 
bere na vědomí informace o schválených změnách ve standardizaci a o posunu v realizaci strategie
MAS 2021+ z důvodu zpožďování výzev ŘO IROP.

Hlasování:   přítomno: 13 pro: 13 proti: 0 zdržel se: 0 
Usnesení R_2023_01_03  bylo přijato.

3. Příprava poslední výzvy PRV 2014 – 2020 (Ripplová)

Ke dni  27.  2.  2023 činí  částka disponibilní  alokace pro  komunitně vedený místní  rozvoj  PRV
1.528.264 Kč. Je třeba rozhodnout na jakou fichi bude zaměřena poslední výzva PRV (stále dle
Pravidel 19.2.1 pro období 2014-2020). 
Registrace vybraných projektů výzev PRV je nově umožněna po celý  tento rok,  proto nejsme
limitováni termínem 31. 8. 2023 (je nutné ale brát v potaz ukončení projektu na financování režie
MAS v IROP a zahájení čerpání v OPTP).
Kancelář MAS navrhuje Radě MAS vybrat k vyhlášení fichi Zemědělství, následně svolat pracovní
skupinu  Zemědělství  k odsouhlasení/úpravě  preferenčních  kritérií  a  na  zasedání  Rady  před
konáním  VH  MAS  (předpoklad  27.  4.  2023)  schválit  text  Výzvy  s aktualizovanou  dostupnou
alokací, preferenční kritéria a Interní předpisy pro realizaci CLLD PRV. V průběhu května/června
2023 by pak byla Výzva MAS č. 11 PRV vypsána s registrací projektů max. do 30. 9. 2023.
Aktuální informace k výzvě MAS č. 10 PRV
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Celkem bylo schváleno 22 žádostí o podporu, z toho:
- u 2 z nich byly podepsány Dohody o poskytnutí dotace
- u 16 z nich byly odstraněny nedostatky, došlo ke schválení ze strany SZIF a byly rozeslány

výzvy k podpisu Dohod o poskytnutí dotace
- u 3 z nich, jež realizovaly velké cenové marketingy, byly odstraněny nedostatky, došlo ke

schválení ze strany SZIF a čeká se na rozeslání výzev k podpisu Dohod o poskytnutí dotace
- u 1 z nich, jež realizovala velký cenový marketing, byly odstraněny nedostatky a čeká se na

schválení ze strany SZIF

Příjemcům  byly  znovu  poskytnuty  informace  o  pravidlech  pro  úspěšnou  realizaci  cenových
marketingů, průběžně probíhají telefonické a emailové konzultace.

Usnesení R_2023_01_04
Rada MAS Lípa pro venkov z.s.
souhlasí s vyhlášením výzvy č. 11 PRV pro fichi zemědělství na zbytkovou alokaci PRV 2014-2020. 

Hlasování:   přítomno: 13 pro: 13 proti: 0 zdržel se: 0
Usnesení R_2023_01_04  bylo přijato.

4. Příprava a schválení výzvy IROP_vzdělávání (Jiříková)

V úterý 28. února vyhlásilo MMR 48. výzvu IROP - Vzdělávání - SC 5.1 (CLLD). Pro MAS jsou od
tohoto dne jasná specifická pravidla daného opatření. M. Jiříková seznámila přítomné s návrhem
znění výzvy, vzorem projektového záměru, interními postupy a s návrhem kontrolních listů pro 1.
výzvu MAS Lípa pro venkov_Vzdělávání 2021+ (viz příloha).

Usnesení R_2023_01_05
Rada MAS Lípa pro venkov z.s.
schvaluje Výzvu, vzor projektového záměru a hodnotící kritéria pro opatření IROP - Vzdělávání. 

Hlasování:   přítomno: 13 pro: 12 proti: 0 zdržel se: 1
Usnesení R_2023_01_05  bylo přijato.

5. Zahájení projektu OPZ+ (Jarošová)

Manažerka  OPZ+  Z.  Jarošová  podala  informace  o  zahájení  realizace  projektu  MAS.  V rámci
projektu probíhá  od jeho zahájení 1.1.2023 realizace komunitních činností,  neformální sociální
péče a pravidelně se konají porady realizačního týmu. Během ledna byly odstraněny připomínky
ze strany ŘO a kancelář obdržela návrh právního aktu. Zálohová platba ve výši  cca 3,5 mil. Kč
bude  poukázána  zálohově  na  účet  MAS  po  jeho  uzavření.  Realizace  probíhá  zatím  dle
předpokladů. 

Usnesení R_2023_01_06
Rada MAS Lípa pro venkov z.s.
bere na vědomí stav realizace projektu OPZ+.  

Hlasování:   přítomno: 13 pro: 13 proti: 0 zdržel se: 0
Usnesení R_2023_08_06  bylo přijato.

6. Nová zelená úsporám Light (Tvrdík)
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Manažer MAS podal informace o zapojení do projektu NZÚ Light. Území MAS bylo rozděleno na
čtyři  části,  které  mají  každá  svého  řešitele.  Nutno  věnovat  pozornost  vyloučení  dvojího
financování.  K dnešnímu dni  evidujeme celkem 177 zájemců -  17 projektů  bylo  ukončeno pro
nezpůsobilost  žadatele,  96  bylo  podáno,  28  je  v realizaci  a  24  čeká  na  ověření  přijatelnosti.
K projektu probíhají pravidelné koordinační schůzky. Čeká se na vyhlášení výzvy SFŽP na úhradu
předložených  žádostí.  Zatím  nejsou  jistá  pravidla  -  10 000,-  za  proplacenou  žádost  x  7% za
žádost. Finance MAS obdrží až po vyúčtování každého z projektů. 

Usnesení R_2023_01_07
Rada MAS Lípa pro venkov z.s.
bere na vědomí průběžné informace o realizaci projektu NZÚ Light.  

 Hlasování:   přítomno: 13 pro: 13 proti: 0 zdržel se: 0
Usnesení R_2023_01_07 bylo přijato.

7. Schválení finančního plánu na rok 2023 (Jelínková)

R. Jelínková předložila na jednání upravený návrh Finančního plánu pro rok 2023. Je navržen jako
vyrovnaný -   výnosy činí 11 712 070,-  Kč,  náklady jsou ve výši  11 711 736,-  Kč.  Upřesněn byl
zejména příspěvek nadačního fondu Eduzměna (formou smlouvy o příspěvku) a také záloha na
projekt OPZ +. 
  
Usnesení R_2023_01_08
Rada MAS Lípa pro venkov z.s.
a) souhlasí s poskytnutím finančního příspěvku od nadačního fondu Eduzměna ve výši 1 543 465,-
Kč na financování projektu Eduzměna na Kutnohorsku.
b) schvaluje finanční plán MAS Lípa pro venkov s předpokládanými příjmy ve výši 11 712 070,- Kč a
výdaji ve výši  11 711 736,- Kč

Hlasování:   přítomno: 13 pro: 13 proti: 0 zdržel se: 0
Usnesení R_2023_01_08 bylo přijato.

8. Fond kultury a sportu 2023 (Marhanová)

I. Marhanová předložila návrh Výzvy k předkládání žádostí na čerpání prostředků z Fondu kultury
a sportu pro rok 2023 s termínem příjmu žádostí od 1. 4. do 30. 4. 2023. Dále představila Zásady
pro poskytování dotací z Fondu kultury a sportu MAS Lípa pro venkov z.s. pro rok 2023 a návrh
hodnotících kritérií. Navržená alokace na výzvu pro rok 2023 činí 150 000 Kč. 
  
Usnesení R_2023_01_09
Rada MAS Lípa pro venkov z.s.
a) schvaluje  vyhlášení  Výzvy k předkládání  žádostí  do Fondu kultury a  sportu  s alokací  ve  výši

150 000 Kč
b) schvaluje Zásady pro poskytování dotací z Fondu kultury a sportu pro rok 2023
c) schvaluje hodnotící  kritéria projektů předložených k podpoře z Fondu kultury a sportu pro rok

2023

4



Hlasování:   přítomno: 13 pro: 13 proti: 0 zdržel se: 0
Usnesení R_2023_01_09 bylo přijato.

9. Příprava VH MAS 

R. Tvrdík navrhl termín konaní VH spolku na termín 27.4. 2023. VH nebude volební, program bude
proto  běžný.  Na  březen  domluven  externí  audit  hospodaření  a  následně  jednání  kontrolního
výboru MAS.  
  
Usnesení R_2023_01_10
Rada MAS Lípa pro venkov z.s.
souhlasí s termínem konání VH MAS dne 27. 4. 2023.  

Hlasování:   přítomno: 13 pro: 13 proti: 0 zdržel se: 0
Usnesení R_2023_01_10  bylo přijato.

10. Různé

 OP TAK
Dle  informací  NS MAS byla  otevřena výzva na předkládání  žádostí  o  realizaci  programového
rámce OP TAK. MAS zde může na projekty ve svém území získat částku cca 10 mil. Kč. Jedná se
o nezemědělské podnikání se zaměřením na automatizaci a digitalizaci firem. Podpora činí 45 %.

Usnesení R_2023_01_11
Rada MAS Lípa pro venkov z.s.
schvaluje předložení žádosti o realizaci programového rámce OP TAK.

Hlasování:   přítomno: 13 pro: 13 proti: 0 zdržel se: 0
Usnesení R_2023_01_11 bylo přijato.

 Olympiáda MŠ
Letošním rokem započaly po covidové pauze posuny herních prvků. Zapojilo se do nich 11 MŠ.
MŠ  Jindice,  Miskovice  a  Křesetice  nemají  zájem,  protože  si  nakoupily  své  sestavy.  Posuny
začínají  6.  března v Krsovicích  a ve Vavřinci  a  končí  29.  května ve Zbraslavicích.  Zřizovatelé
budou  požádáni,  aby  na  posuny  přispěly  částkou  2.000,-  Kč  na  dopravu.  Regionální  kolo  je
naplánováno na sobotu 10. června v Herolandu, který je předběžně zamluven. Jako doprovodný
program se plánuje vystoupení divadélka Koloběžka s pohádkou „Jak šli indiáni za sluncem“. Cena
za vystoupení činí 6.000,- Kč. 
  
Usnesení R_2023_01_12
Rada MAS Lípa pro venkov z.s.
bere na vědomí informace o zajištění letošního kola Putovní olympiády MŠ. 

Hlasování:   přítomno: 13 pro: 13 proti: 0 zdržel se: 0
Usnesení R_2023_01_12 bylo přijato.

 Žádost o členství MAS
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Kancelář MAS obdržela žádost o členství v MAS od subjektu Rekreační areál Zbraslavice s.r.o., se
sídlem  Zbraslavice  255,  285  21  Zbraslavice,  statutární  zástupce  Ing.  Aleš  Navrátil,  zájmová
skupina ostatní podnikání.

Usnesení R_2023_01_13
Rada MAS Lípa pro venkov z.s.
doporučuje VH přijetí nového člena Rekreační areál Zbraslavice s.r.o. se sídlem Zbraslavice 255, 285
21 Zbraslavice, zájmová skupina ostatní podnikání.

Hlasování:   přítomno: 13 pro: 13 proti: 0 zdržel se: 0
Usnesení R_2023_01_13 bylo přijato.

 Odpadové hospodářství
Na jednání vystoupil starosta města Čáslav Ing. Miroslav Strnad s informacemi o vyhrocené situaci
s provozem čáslavské skládky. V nejhorší variantě hrozí ukončení skládkování na konci příštího
roku. Na dnešní podvečer je k této problematice svoláno pracovní jednání zastupitelstva města, na
které jsou zváni zástupci venkovských obcí -  za DSO Čáslavsko se bude se účastnit předseda J.
Jiskra a za MAS Lípa pro venkov z.s. manažer R. Tvrdík.  
Vzhledem  k aktuálnosti  problematiky  rada  MAS  doporučila  svolat  na  květen  k tomuto  tématu
setkání zástupců obcí. Termín a místo jednání budou upřesněny. 

Usnesení R_2023_01_14
Rada MAS Lípa pro venkov z.s.
bere  na  vědomí  informace  o  výhledu  provozu  skládky  TKO  v Čáslavi  a  pověřuje  kancelář  MAS
svoláním jednání k této problematice na květen 2023.

Hlasování:   přítomno: 13 pro: 13 proti: 0 zdržel se: 0
Usnesení R_2023_01_14 bylo přijato.

 Žádost o sponzorský dar – vydání publikace Vodní mlýny na Kutnohorsku – 2. díl
Vydavatel publikace J. Jiroušek ze Suchdola podal kanceláři MAS žádost o finanční příspěvek na
vydání  této publikace.  Druhý díl  knihy představí  mlýny kolem Zruče n/S,  Zbraslavic,  Hodkova,
Ostrova,  Pertoltic,  Bohdanče,  Červených Janovic,  Paběnic,  Třebonína,  Zbýšova,  Štrampouchu,
Krchleb, Církvic až po Hlízov.

Usnesení R_2023_01_15
Rada MAS Lípa pro venkov z.s.
schvaluje příspěvek ve výši 5 000,- Kč na vydání publikace Vodní mlýny na Kutnohorsku – 2. díl
z prostředků určených na akce FKS 2023

Hlasování:   přítomno: 13 pro: 13 proti: 0 zdržel se: 0
Usnesení R_2023_01_15 bylo přijato.

 Ukliďme Česko – Ukliďme Kutnohorsko
MAS Lípa se zapojí do celostátní akce Ukliďme Česko svým projektem Ukliďme Česko – Ukliďme
Kutnohorsko. Hlavním uklízecím dnem je stanoven 1. 4. 2023, úklid je možný kdykoliv během roku,
ale především během dubna 2023. Kancelář MAS zaregistruje všechny nahlášené obce z území
MAS a zajistí materiál na úklid – pytle a rukavice od hlavního organizátora. Termín registrace u
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hlavního organizátora akce je do 9. 3. 2023. Úklidový materiál bude k dispozici v kanceláři MAS ve
Zbraslavicích od konce března 2023.

Usnesení R_2023_01_16
Rada MAS Lípa pro venkov z.s.
bere na vědomí informace o projektu Ukliďme Česko – Ukliďme Kutnohorsko v roce 2023.

Hlasování:   přítomno: 13 pro: 13 proti: 0 zdržel se: 0
Usnesení R_2023_01_16 bylo přijato.

 RZ KUTNOHORSKO – společné setkání držitelů certifikátu
Kancelář MAS jako regionální koordinátor značky RZ KUTNOHORSKO připravila setkání držitelů
RZ KH ve čtvrtek 9. 3. 2023 ve Zbraslavicích. Mezi hlavní body programu patří plán akcí pro rok
2023,  financování  RZ v letošním roce,  propagační  materiály,  informace  z ARZ,  termín jednání
certifikační komise, atd. K dnešnímu dni má RZ KH celkem 36 držitelů certifikátu.

Usnesení R_2023_01_17
Rada MAS Lípa pro venkov z.s.
bere  na  vědomí  program  společného  setkání  držitelů  certifikátu  RZ  KH  dne  9.  3.  2023  ve
Zbraslavicích. 

Hlasování:   přítomno: 13 pro: 13 proti: 0 zdržel se: 0
Usnesení R_2023_01_17 bylo přijato.

Jednání Rady bylo ukončeno v 11.00 hodin. Termín příštího jednání – 27.4.2023

………………………………………….                                               ………………………………………..
                 Ondřej Havlovic                     Ing. Zdeněk Nácovský

Ověřil:  ...........................................                  Zapsala:    …………………………………. 
      Jan Trnka                                                                             Iveta  Marhanová

Ověřil:  .............................................
          Jan Jiskra

Seznam příloh:

Příloha č. 1 - Prezenční listina
Příloha č. 2 - Schválený plán hospodaření 2023
Příloha č. 3 - Zásady pro poskytování dotací FKS 2023 a hodnotící kritéria na rok 2023
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